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PROTOKÓŁ NR XXV/16 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 28 października 2016 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    26 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego.  

7. Organizacja oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników egzaminów 

zewnętrznych.   

8. Przedstawienie projektu Powiatowego Programu Ochrony Środowiska.  

9. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego oraz 

Starostę Zgierskiego, o której mowa w art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym. 

10. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego oraz członka Zarządu Powiatu 

Zgierskiego; 

b) uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017; 

c) uchylenia uchwały Nr XXIV/273/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 września 

2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w przedmiocie 

realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzieleniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

13.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

16.  Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXV sesję Rady Powiatu 

Zgierskiego o godz. 10
08

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości, w szczególności dziekana diecezji Zgierskiej proboszcza  
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w parafii Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Zgierzu księdza Andrzeja Chmielewskiego oraz 

nowego Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu Zbigniewa Grzelaka. Lista gości 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 Ksiądz Andrzej Chmielewski nawiązał do Światowych Dni Młodzieży. Zwracaliśmy się do 

różnych instytucji o wsparcie, o pomoc, aby je usprawnić. I z taką prośbą również 

zwróciliśmy się do Starostwa. Po rozmowach i po spotkaniach diecezjalnych może 

powiedzieć, że ten urząd w naszym okręgu spisał się znakomicie i cudownie. Należy się 

chyba wyróżnienie za to. Na ręce Starosty ksiądz przekazał podziękowanie za  

wspaniałomyślne wsparcie organizacji tych Dni Młodzieży. Dzięki uzyskanej pomocy mogli 

godnie przyjąć 107 pielgrzymów. Za waszą życzliwość składamy z serca płynące Bóg zapłać. 

Oprócz dotacji otrzymali również inną pomoc w postaci spotkań i uzgodnień dotyczących 

bezpieczeństwa. Bardzo podziękował za gotowość otwartość i życzliwość wszystkim 

zaangażowanym.     

 

Komendant Powiatowy PSP Zbigniew Grzelak zaprezentował swoją osobę.  

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia                      

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego                  

z dnia 21 października 2016 r., wprowadza do porządku obrad XXV sesji (w pkt 11d, e) 

projekty uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

2) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2016-2022. 

Ponadto Zarząd w dniu 27 października br.  przekazał projekty uchwał w sprawach:  
1) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

2) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2016-2022 

po autopoprawkach zatwierdzonych przez Zarząd w dniu 27 października 2016 r.  

 

Radny Witold Kosmowski wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 10 Informacja                    

o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem środków 

pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim, ponieważ nie ma 

ani naczelnika Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych, ani Wicestarosty, który ma 

merytoryczny nadzór, a Starosta jest dopiero trzy czy cztery dni po zwolnieniu długotrwałym. 

Na komisjach od kilku miesięcy prosiliśmy o możliwość zapoznania się z wnioskami.                       

Do dnia dzisiejszego nie mieliśmy takiej możliwości, chociaż każdy z członków Zarządu, 

który był na komisjach obiecywał, że na następnej komisji będziemy mogli się zapoznać. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej negatywnie zaopiniowała tę 

informację. Może poczekajmy, za chwilę, czyli w poniedziałek, będzie lista rankingowa dróg, 

możemy przenieść i podyskutować na listopadowej sesji.   

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota oznajmił, iż Zarząd jest przygotowany do prezentacji 

wszystkich programów, które są, czy będą realizowane. Wprawdzie nie ma naczelnika 

Wydziału, ale jest pracownik merytoryczny, który sobie bardzo dobrze poradzi z prezentacją. 

W związku z tym proponował, aby nie zdejmować z porządku obrad tego punktu. Jeżeli 

będzie zachodzić konieczność uzupełnienia dodatkowego, to oczywiście można zająć się 
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również tą informacją na sesji listopadowej, nie ma żadnego problemu, natomiast odkładanie 

nie byłoby chyba zbyt korzystne w tym momencie.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 10.  

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosowało   11 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wniosku nie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 1 stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radna Krzysztofa Kubiak zgłosiła problem z oddaniem głosu w systemie do głosowania.                

W związku z tym oświadczyła, że głosowała przeciw wnioskowi.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego.  

7. Organizacja oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników egzaminów 

zewnętrznych.   

8. Przedstawienie projektu Powiatowego Programu Ochrony Środowiska.  

9. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego oraz 

Starostę Zgierskiego, o której mowa w art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym. 

10. Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego oraz członka Zarządu Powiatu 

Zgierskiego; 

b) uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017; 

c) uchylenia uchwały Nr XXIV/273/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 września 

2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w przedmiocie 

realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzieleniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej; 

d) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia                  

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016                            

– po autopoprawkach; 

e) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia      

2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016 – 2022 – po autopoprawkach. 
12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

13.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

16.  Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
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Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIV sesji.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 2 stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 

                   

Ad. 4 

Radny Michał Pilarski złożył następujące interpelacje: 

1) w związku z licznymi zapytaniami mieszkańców, dotyczącymi możliwości rozszerzenia 

międzygminnej komunikacji publicznej i połączenia tych miejscowości w Powiecie 

Zgierskim, które nie mają kontaktu z komunikacją publiczną w gminach, czy Starosta  

rozważa rozmowy z włodarzami gmin na ten temat, czy widzą taką możliwość 

uruchomienia. Powiat jako jednostka organizacyjna mogłaby się wykazać inicjatywą                  

w tym zakresie; 

2) nawiązał do obchodów Dni Aleksandrowa Łódzkiego, a konkretnie zdjęcia, które ukazało 

się w prasie z osobami skazanymi prawomocnymi wyrokami sądowymi i przede 

wszystkim w kontekście Pana Marka N., który został w ostatnich dniach aresztowany                         

i sytuacji, która miała miejsce w noclegowni w Zgierzu. Czy Przewodnicząca na tych 

obchodach reprezentowała w jakikolwiek sposób Radę Powiatu Zgierskiego i Powiat 

Zgierski. Prosi o zajęcie stanowiska, ponieważ radny, jak i większość radnych Powiatu 

Zgierskiego, nie chcieliby być w jakikolwiek sposób reprezentowani w towarzystwie 

takich osób i wiązani w jakikolwiek sposób, właśnie poprzez obecność Przewodniczącej  

na takim spotkaniu, z tą sprawą, która miała miejsce w noclegowni w Zgierzu i tym 

Panem, który już jest aresztowany i oskarżony o to, że doprowadził do śmierci pięciu osób 

w Zgierzu; 

3) nawiązał do obchodów Dni Aleksandrowa Łódzkiego,  a konkretnie zdjęcia, które ukazało 

się w prasie z osobami skazanymi prawomocnymi wyrokami sądowymi i przede 

wszystkim w kontekście Pana Marka N., który został w ostatnich dniach aresztowany                     

i sytuacji, która miała miejsce w noclegowni w Zgierzu. Na tym zdjęciu jest również 

naczelnik Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego 

w Zgierzu Ilona Rafalska. Czy naczelnik była tam prywatnie. Czy Starosta  w jakikolwiek 

sposób delegował Panią naczelnik do reprezentowania Starostwa. Jeżeli nie (a tak się 

radnemu wydaje, że nie), to prosi  o oświadczenie, że Starostwo Powiatowe, Starosta 

odcina się od kontaktów z tymi osobami, ponieważ to  tak naprawdę nam wszystkim nie 

przynosi chluby. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelację dotyczącą: 

 naprawy drogi powiatowej Leśmierz – Cedrowice, 

 wykaszania poboczy przy drogach powiatowych 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radny Piotr Szewczyk podniósł sprawę naprawy chodnika przy drodze powiatowej                     

Nr 5168 E ul. Daszyńskiego w Aleksandrowie Łódzkim -  załącznik nr 7 do protokołu. 
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Radny Dominik Gabrysiak  złożył interpelacje w sprawach: 

1) przygotowania programu funkcjonalno-użytkowego oraz studium wykonalności dla 

Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie -  załącznik nr 8 do protokołu; 

2) przygotowania dokumentacji dla Domu Pomocy Społecznej w Rąbieniu - załącznik nr 9 

do protokołu; 

3) wybudowania sal/hal sportowych i boisk przy powiatowych placówkach oświatowych  

w ostatnich 10 latach - załącznik nr 10 do protokołu; 

4) złożonych do 30 września projektów do RPO - załącznik nr 11 do protokołu; 

5) utworzenia oddziału Wydziału Komunikacji w Ozorkowie - załącznik nr 12 do protokołu. 

Radny poprosił, aby odpowiedzi na ww. interpelacje były kompletne.  

 

Radny Witold Kosmowski złożył następujące interpelacje: 

1) poparł wniosek radnego Krzysztofa Łebedowskiego w sprawie drogi Cedrowice-

Leśmierz. Dlaczego tak długo trwało od podpisania zlecenia, czyli zatwierdzenia 

realizacji tej drogi a ogłoszenia przetargu. Na jednym z posiedzeń komisji członek 

Zarządu Wojciech Brzeski informował, że sprawa wpłynęła już do Biura Zamówień 

Publicznych i ogłoszenie nastąpi w krótkim czasie. Natomiast został ogłoszony dopiero                   

24 października 2016 roku. Biorąc pod uwagę wszystkie uwarunkowania prawne                           

i procedurę,podpisanie umowy nastąpi dopiero pod koniec listopada. Nie jest chyba 

wskazane, żeby kłaść asfalt w grudniu. Warunki nie są wtedy sprzyjające, a ponadto nowy 

asfalt może popękać. Radny był zainteresowany również tym, co stanie się w takim razie 

z dotacją, jaką otrzymaliśmy od gminy Ozorków. Czy będziemy ją zwracać, czy będzie to 

na niewygaszające inwestycje; 

2) sołtys miejscowości Boczki zwrócił się z prośbą ponownego zajęcia się skrzyżowaniem 

drogi powiatowej z drogami gminnymi oraz naprawę bariery energochłonnej, ponieważ 

została uszkodzona.  Wnosi o zajęcie się tą kwestią przez odpowiednie służby powiatowe; 

3) modernizacji chodników w miejscowości Smolice. Dlaczego w tej sprawie nic się nie 

dzieje, czy dotację również będziemy zwracać do Gminy Stryków, „czy też będziemy 

mogli to, jako niewygaszające i realizować tą inwestycję. Znaczy dwie inwestycje                        

w Tymiance i w Smolicach.” 

 

Radny Sławomierz Janiszewski odniósł się do interpelacji, którą zgłosił we wrześniu 

bieżącego roku w sprawie ul. Konstantynowskiej w Zgierzu. Uzyskał na nią odpowiedź                 

w dniu 10 października 2016 roku. Podkreślił, iż w imieniu mieszkańców pilotuje dwie 

sprawy. Pierwsza z nich dotyczy organizacji ruchu i odpowiedniego oznakowania  

w momencie oddania drogi do eksploatacji. Ruch pomimo modernizacji się nie zmniejszył, 

wprost przeciwnie. Ogromna ilość tirów przemieszcza się nadal ul. Śniechowskiego,                         

a następnie ul. Konstantynowską lub w drugą stronę. Miasto Łódź zrobiło odpowiednie 

oznakowanie i ta ulica staje się ,,autostradą zgierską” nie mając absolutnie do tego 

odpowiednich parametrów. W odpowiedzi Wicestarosta Krzysztof Kozanecki napisał,                         

iż zwrócił się w tej kwestii do Prezydenta Miasta Zgierza z prośbą, ażeby Prezydent podjął 

starania w kwestii organizacji ruchu jako, że ma tę drogę w bieżącym utrzymaniu. Radny ma 

wątpliwości, czy bieżące utrzymanie drogi dotyczy organizacji ruchu, a nawet jeśli tak,                      

to  prosi, aby zostały podjęte wspólne starania Starostwa i Prezydenta o rozwiązanie tego 

problemu. Nie może dojść do sytuacji, że wybudujemy za znaczące środki tę drogę i będzie 

ona przy tym ruchu w terminie roku zdewastowana. Druga kwestia dotyczy stałego punktu 

pomiaru prędkości. Radny wie, iż Starostwo podejmuje w tym przypadku ogromne starania. 

Mimo to, wraz z przedstawicielami mieszkańców ul. Konstantynowskiej i ulic sąsiednich, 

gotowi są udać się pilnie do Inspektora Ruchu Drogowego, ażeby w trybie pilnym powstał 

taki stały punkt. Nie ograniczajmy się tylko i wyłącznie do korespondencji. 
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Radny Zbigniew Antczak złożył interpelację dotyczącą przebudowy chodnika przy ulicy 

Piłsudskiego w Zgierzu. W Wieloletniej Prognozie Finansowej nie widzi wzmianki                           

o przebudowie tego chodnika. Wobec powyższego prosi o wskazanie, gdzie taka pozycja 

dotycząca owej inwestycji w WPF się znajduje „bądź jeżeli zostało to, w którymś momencie  

wyprowadzone z WPF, to proszę o podanie powodów, dlaczego ten chodnik został 

wyprowadzony. Realizujemy inne zadania, natomiast w tej prognozie w 2015 roku był ten 

plan realizacji dalszej części chodnika w ul. Piłsudskiego wpisany na rok 2018.” 

 

Radny Michał Pilarski: 

1) prosił o wpisanie w najbliższym roku przebudowy chodnika przy ul. Gałczyńskiego  

w Zgierzu. W przyszłym roku zostanie zamknięty pierścień ścieżek rowerowych dookoła 

największego w Zgierzu osiedla 650-lecia, gdzie mieszka ponad połowa mieszkańców 

Zgierza i jak gdyby będzie brakowało tylko i wyłącznie tego kawałka ścieżki rowerowej 

wzdłuż ul. Gałczyńskiego i jednocześnie prosi o przedłużenie istniejącego chodnika  

ul. Gałczyńskiego od  ul. Żytniej do ul. Aleksandrowskiej. Tam ludzie idą do garaży  

i znajdują się po prostu posesje, a chodnika kompletnie nie ma w drodze powiatowej; 

2) prosił o podanie  rocznych kosztów funkcjonowania Wydziału Pozyskiwania Funduszy 

Zewnętrznych Starostwa Powiatowego w Zgierzu w związku z jego tak naprawdę 

skutecznością i w kontekście tego, że na jednej z ostatnich sesji przekazywaliśmy środki 

na to, żeby ten Wydział mógł zlecić pozyskiwanie środków firmie zewnętrznej. Zapytał, 

czy Starosta przeprowadził analizę, czy nie taniej byłoby i skuteczniej  pozyskiwać te 

środki, gdybyśmy kompletnie oddali to firmie zewnętrznej, bez pośrednictwa tego 

Wydziału. I w związku z tym, że firma zewnętrzna już dla nas pozyskuje środki,                         

czy Starosta planuje likwidację tego Wydziału. 
3) nawiązał do problemu systemu do głosowania. Rozumie, że on jest jeszcze na gwarancji. 

Wydaliśmy na niego kilkadziesiąt tysięcy złotych, a on po paru miesiącach przestał 

działać, co mieliśmy dzisiaj na sesji przykład. Dobrze, że jeden radny jest nieobecny,                     

bo radna Kubiak nie mogłaby zabrać głosu i głosować.    
 

Radny Michał Pieruń złożył interpelację dotyczącą niedawno powoływanej przez Radę 

Powiatu nowej jednostki organizacyjnej, jaką jest Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego. 

Stworzenie nowej instytucji miało się wiązać z likwidacją starej. Na stronach internetowych 

istnieje jeszcze Młodzieżowy Dom Kultury. Wobec tego, jaki był cel powoływania Centrum 

Kultury i dlaczego nadal Starostwo Powiatowe utrzymuje w istnieniu obie jednostki,                       

czy wiąże się to także z ponoszeniem podwójnych nakładów finansowych. 

 

Radny Michał Banaszczyk złożył interpelacje dotyczące: 

1) ul. Wiosny Ludów w Zgierzu. Półtora miesiąca temu doszło na niej do zarwania mostka 

po prawej stronie na wysokości sklepu. Starostwo jedynie ustawiło barierki ochronne,                          

jednym z pasów ruchu. Jest to dość niebezpieczny odcinek drogi, bo zakręty przekraczają 

tam 90 stopni, nic nie widać z przeciwnej strony, ludzie wyjeżdżają ze sklepu. W związku  

z tym prosi o pilne działanie w tej sprawie, by zadbać o poprawę bezpieczeństwa; 

2) postępowania w sprawie Fundacji Ekumeniczne Centrum Dialogu Religii i Kultur 

prowadzonej przez księdza Stasiaka i zwrotu na rzecz Starostwa Powiatowego pieniędzy 

w wysokości 60 000 zł. Zapytał, czy pieniądze zostały już zwrócone, a jeżeli tak to w jaki 

sposób i gdzie je zagospodarowano, natomiast jeśli nie doszło jeszcze do ich otrzymania, 

to czy sprawa została przekazana do komornika, jeżeli nie, to dlaczego tak się stało i kiedy 

Starosta podejmie odpowiednie kroki, żeby odzyskać te pieniądze.  

 

Radny Dominik Gabrysiak zapytał, kto odpowiada za odpowiedzi na interpelacje i dlaczego 

one są niekompletne. Na stronie internetowej jest informacje, że Sekretarz przygotowuje 

odpowiedzi na interpelacje i za nie odpowiada.  
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Radny Witold Kosmowski zapytał, czy Powiat Zgierski nadal jest w sporze z Fundacją 

Swoboda, czy już te wszystkie sprawy sądowe, które się toczyły zostały zakończone.                         

Na jakim to jest etapie, czy wygraliśmy, czy przegraliśmy, czy jest w jakimś odwołaniu.    

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXV sesję stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 6  

Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Zgierzu                        

na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodnicząca oznajmiła, że nie ma Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

w Zgierzu.   

 

Starosta przekazał, że informacja przez Inspektora została przekazana. Jeszcze przed 

rozpoczęciem sesji polecił poproszenie Inspektora na sesję, niestety Inspektora nie ma. 

Starosta nie może występować w imieniu Inspektora.   

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego                      

i Infrastruktury Przestrzennej do informacji.  

 

Radny Michał Banaszczyk prosił, żeby jednak ktoś zabrał głos i omówił problem. Komisja 

oczywiście procedowała na ten temat, my nie. Przeczytaliśmy tylko gołą informację.  

 

Przewodnicząca Rady przyznała, iż nie widzi specjalnie możliwości, żeby ktoś teraz 

interpretował stanowisko, które firmuje Powiatowy Inspektor z imienia i nazwiska podpisany 

pod informacją. Można przesłać uwagi na piśmie, żeby Inspektor zechciał nas wziąć pod 

uwagę w swoich wystąpieniach.  

 

Radny Michał Pilarski zastanawiał się, czy Rada może odrzucić tę informację, czy obligują 

nas jakieś terminy, czy można ją przesunąć np. na sesję listopadową.   

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że Rada w głosowaniu może przedmiotowej 

informacji nie przyjąć.  

 

 Radny Michał Pieruń zgodził się, że Starosta nie może odpowiadać za Powiatowego 

Inspektora. Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej pozytywnie 

zaopiniowała informację. Jeżeli będą jakieś merytoryczne zastrzeżenia,to można ją odrzucić. 

Nie sądzi jednak, żeby takie były, zatem proponuje przegłosowanie informacji.  

 

Radny Zbigniew Antczak zaproponował, aby zamknąć dyskusję w tym temacie i przejść do 

głosowania, ponieważ na Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej nie 

było uwag do informacji.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad. 7 

Informacja o organizacji oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników 

egzaminów zewnętrznych stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa Powiatowego w Zgierzu 

Jacek Brzeziński przedstawił informację w formie prezentacji.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                     

i Rekreacji do informacji.  

 

Radny Witold Kosmowski powiedział, że niestety  coraz mniej jest dzieci, nie tylko że jest 

zmniejszona liczba urodzeń, ale dlatego że niestety Powiat Zgierski się wyludnia. To widać 

co kwartał po statystykach przesyłanych przez gminy. Za chwilę chyba zejdziemy poniżej 160 

tysięcy mieszkańców, co też się odbije na Radzie, bo wtedy będzie 27 radnych w następnych 

wyborach. Pomijając, że nasze dzieci ze szkół podstawowych z terenów gmin bardzo często 

uciekają do szkół w Łodzi nie idąc do naszych szkół powiatowych. Czy Zarząd prowadzi,      

czy będzie prowadził  taką analizę. Możliwe, że niektóre szkoły- oczywiście to będzie 

niepopularne - trzeba będzie albo zamknąć, albo chociaż połączyć, żeby te koszty ograniczyć,  

i żeby te klasy nie były pięcio, dziesięcioosobowe, a bardziej liczne. Wiadomo, że wiąże to 

się z kosztami. My od tego tematu uciekamy, ale kiedyś staniemy pod ścianą i wtedy będzie 

problem. Czy prowadzimy, czy będą prowadzone takie analizy, jeżeli tak to kiedy radni 

zostaną zapoznani z takimi danymi. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski zaznaczył, że reforma systemu oświaty nie jest przygotowana 

w sposób właściwy, ale my będziemy musieli się z nią zmierzyć. Są głosy, że może być 

odroczona na rok lub na dwa. Chciałby, aby sprawa ta była monitorowana permanentnie przez 

Radę, jako że będziemy musieli podejmować odpowiednie decyzje, odpowiednie uchwały  

i mieć odpowiednią wiedzę, żeby podejmować te decyzje w sposób bardzo rzetelny. Żeby 

była monitorowana do okresu czasu, kiedy będzie ostateczna decyzja zmian, że je 

realizujemy, albo nie.  W związku z tym zwrócił się z prośbą do Starosty i naczelnika, żeby 

niezależnie od planu pracy Rady, jeżeli będzie taka konieczność na każdej sesji była 

odpowiednia informacja. Radny poprosił także, ażeby odpowiednia informacja z dzisiejszej 

sesji z wywiadem, może innymi szerszymi materiałami, była zaprezentowana w Pulsie 

Powiatu. Mówmy na ten temat, przygotowujmy się dobrze, żeby niczego nam nie zarzucono, 

że w sposób nieodpowiedzialny, albo pominęliśmy, albo nie byliśmy dobrze przygotowani. 

Jest to niezwykle ważne wyzwanie, które w dużym stopniu będzie decydowało o tym, jaka 

będzie atmosfera także w wielu domach polskich. Wobec tego warto byłoby, żeby tę cząstkę 

odpowiedzialności, którą my mamy, żebyśmy dobrze zrealizowali.      

 

Naczelnik potwierdził, że oczywiście na bieżąco prowadzą taką analizę sytuacji, ilu 

gimnazjalistów na terenie danej gminy kończy gimnazjum, a następnie odnajduje się                          

w naszych szkołach ponadgimnazjalnych prowadzonych przez powiat (za chwilę dostarczy 

radnemu takie dane). Rzeczywiście w poprzednich latach, jakieś pięć, sześć lub siedem lat 

wcześniej,to nasilało się zjawisko odpływu gimnazjalistów do innych samorządów. Natomiast 

mniej więcej od czterech lat daje się zauważyć tendencje, że ten odpływ nie przybiera na sile, 

że się utrzymuje na pewnym stałym poziomie. Trudno tutaj jednoznacznie stwierdzić, czy na 

przykład udałoby się w ogóle taki odpływ powstrzymać. Na pewno całkowicie tego nie 

pominiemy, bo na przykład są zawody, których nigdy w żadnej naszej szkole nie 

uruchomimy, bo na terenie powiatu chętnych do danego zawodu nie znajdziemy. Natomiast 

pojedyncze osoby w związku z tym wybierają szkoły łódzkie. Także nigdy gimnazjalistów                   

w 100 procentach na naszym terenie zatrzymać się nie da.  Po drugie, jeżeli młodzież 

pozostaje na naszym terenie, to nie tylko skazana jest na nasze szkoły, bo  funkcjonują 
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również szkoły, których organem prowadzącym nie jest powiat, mianowicie:                                     

w Aleksandrowie Łódzkim Liceum Ogólnokształcące Erasmus, w Zgierzu Społeczne Liceum 

Towarzystwa Przyjaciół Zgierza i Liceum im. Traugutta, w Głownie Publiczne Katolickie 

Liceum im. Jana Pawła II oraz przekazane Gminie Stryków Technikum i Liceum 

Ogólnokształcące w ramach Zespołu Szkół w Bratoszewicach.           

    

Przewodnicząca Rady zgodziła się, że kierunki oczywiście Zarząd powinien nadawać, 

wskazywać, naczelnik na pewno swoją działalnością wspiera, ale bardzo dużo zależy od tego 

co mamy w ofercie do zaproponowania, zarówno w tej takiej specjalistycznej tych klas 

kierunkowych, jak i standardu i wyposażenia szkół. Chodzi o bazę naszych placówek. Dla 

przykładu cztery, pięć lat temu zastanawialiśmy się między samorządami, jakie ma szanse 

zafunkcjonowania obecna Szkoła Mistrzostwa Sportowego w Aleksandrowie Łódzkim. 

Szkoła wówczas miała nabór na poziomie jednej klasy, a w tym roku zrobiła nabór do 

czterech klas. Rozwija się znakomicie, ale czyni to poprzez system, który pozwala 

przejmować młodzież i ukierunkowywać ją w dużej mierze na doskonalenie sportowe. Jest 

zainteresowanie szkołą dzieci z poziomu gimnazjalnego ze szkół aleksandrowskich, ale nie 

tylko, z regionu czy nawet z terenu całej Polski. Jednak, jeżeli powiat nie zrealizuje budowy 

hali sportowej przy tej szkole, to ona nie będzie miała naboru. Akurat ta szkoła warunkowana 

jest sportem i  żeby się rozwijać, żeby młodzież została, muszą być sukcesy. A sukcesów się 

nie osiągnie bez bazy sportowej. Szukanie środków na to zadanie, to jest nasz wspólny cel. 

Należy podkreślić, iż widać aktywność dyrektorów naszych szkół powiatowych.                              

Ta aktywność jest 100 procent większa niż miała miejsce kilka lat temu. Uczestniczą                                     

w różnego rodzaju akcjach promocyjnych. Różnego rodzaju projekty, programy też mają 

promować bardzo ofertę szkolną i my jesteśmy od tego, żeby to wspierać.  

 

Radna Bożena Palmowska przychyliła się do głosu radnego Sławomierza Janiszewskiwego, 

żeby była monitorowana sprawa planowanej reformy w oświacie, żebyśmy wiedzieli, ile to 

nas będzie kosztowało. Trzeba sobie zdawać z tego sprawę, że zrobimy wtedy mniej dróg, 

mniej chodników, żeby nie było później, że nie mamy na to pieniędzy. Następnie radna 

oznajmiła, że według niej jest poniżająca 1% podwyżka dla osoby ,wieloletniego pracownika, 

która prowadzi i uczy dzieci. Ponadto radna nawiązała do informacji, że jeżeli chodzi                        

o szkoły branżowe, że będzie zamknięta droga. Obecny system daje możliwości rozwoju. 

Młodzi ludzie naprawdę tak wcześnie nie wiedzą, jaką szkołę mają wybrać, gdzie mają iść. 

Wiele młodzieży w szkołach zasadniczych dopiero po iluś latach decyduje się gdzie ma iść                    

i okazuje się, że wiele kończy studia na wysokim poziomie. A tutaj okazuje się, że nie, 

zawodówka i koniec. Jest zawód i już dalej nie idziemy do szkoły, nie mamy szans rozwoju 

nauki. Należy mieć nadzieję, że tu będzie jakaś z ministerstwa poprawka w tym zakresie, 

może koledzy mają wpływ, żeby to zmienić, bo to jest bardzo ważna rzecz, o której nie 

powinniśmy zapomnieć.     

 

Radny Witold Kosmowski nawiązał do kierunków kształcenia w powiatowych szkołach 

ponadgimnazjalnych. Dla przykładu szkoła głowieńska i dawna szkoła rolnicza                                

w Bratoszewicach mają kierunek logistyka i ani w jednej szkole, ani w drugiej nie jest pełne 

obłożenie. Tutaj jest kilka osób i tu jest kilka osób. Gdybyśmy może to analizowali, czy jest 

warto w jednej szkole zrobić kierunek logistyka, w drugiej zrobić inny i to wtedy te klasy by 

były pełne. Zgodził się, że nasze szkoły muszą pozyskiwać sponsorów bądź firmy, które będą 

obejmowały patronatem. Był jedną z osób, która bardzo zabiegała o utworzenie kierunku 

mechatronika w szkole w Bratoszewicach i wie, że dzisiaj kształcenie uczniów, to nie jest 

tylko klucz, dłuto i naprawiamy samochód, tylko to są kilkusettysięczne urządzenia, na które 

nas jako powiat nie będzie stać kupić. Takie specjalistyczne urządzenia są w firmach. I gdyby 

one obejmowały patronatem na pewno ta młodzież by była, raz lepiej szkolona, dwa praktyki 

by odbywała w tych firmach, a trzy od razu by miała karierę ścieżki zawodowej otwartą.                   
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W Strykowie firma Corning nawiązała współpracę z dawnym elektronikiem przy                                   

ul. Strykowskiej w Łodzi i kształci, dofinansowuje młodzież, i kształci dla siebie kadrę na 

przyszłe lata. Uczeń jest związany później z tą firmą i to są obopólne korzyści. Radny 

podejrzewa, że nie unikniemy niestety pewnych łączeń szkół i będziemy musieli się z tym 

zmierzyć. 

 

Starosta zaznaczył, że ilość uczniów, która u nas zostaje w szkołach, uzależniona jest od 

dwóch podstawowych rzeczy. Po pierwsze od wyników nauczania. A wyniki matur                            

w naszych szkołach są na poziomie 83% zdawalności. Są to wyższe wyniki średniej 

województwa,   jak i średniej kraju. Jest to pozytywny  aspekt, ponieważ wiadomą rzeczą jest, 

że zarówno uczeń jak i rodzic wysyłający dziecko do szkoły, oczekuje konkretnych 

rezultatów. Po drugie są to warunki edukacji. Niebawem będzie informacja o planach  

inwestycyjnych w oświacie, one są na najbliższe lata bardzo szeroko zakrojone. Ma nadzieję, 

że uda się znacznie poprawić warunki edukacyjne i to nie tylko w kwestii zewnętrznej  

budynków i ich estetyki, ale i bazy sportowej i również bazy dydaktycznej w wyniku 

pozyskanych środków zewnętrznych.  Według Starosty ten system kształcenia w Powiecie 

Zgierskim idzie w dobrym kierunku. Jeżeli chodzi o proponowaną reformę przez rząd, to dla 

powiatu ona jest korzystna, ponieważ zwiększa nam czasookres kształcenia o jeden rok.                       

W związku z czym ilość uczniów generalnie w szkołach wzrośnie. Problem jest Zespołu 

Licealno-Gimnazjalnego w Głownie, bo jak na tę chwilę liceum jest za małą jednostką, żeby 

się utrzymało bez gimnazjum, które funkcjonuje. Oczywiście trzeba o tym myśleć, ale nie za 

bardzo martwić, bo może być reforma odłożona, a może mogą być jeszcze inne formy. Być 

może uda się w tym czasie odbudować na tyle liceum, żeby mogło funkcjonować 

samodzielnie. Starosta podziękował naczelnikowi za przedstawioną informację i za 

kierowanie tą oświatą, ponieważ naprawdę jest to w dobrym kierunku.    

 

Ad. 8 

Projekt Powiatowego Programu Ochrony Środowiska Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt programu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                               

i Ochrony Środowiska do projektu programu. 

 

Radny Michał Pieruń przyznał, iż od początku kadencji mieliśmy nadzieję, że zlikwidujemy 

problemy związane z tzw. bombą środowiskową na dawnych terenach Boruty. Nie wie,  być 

może przeoczył, czy w projekcie Programu są jakieś zapisy, plany z tym związane. Przez 

pewien czas było tam takie zamieszanie: prokuratura, policja, Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska, ale to potem się skończyło. Z tego co radny pamięta, to były jakieś 

możliwości pozyskania i to całkiem sporych pieniędzy, na likwidację, ale one wymagały 

jakiejś zmiany organizacyjnej, w szczególności własnościowych zmian terenu, czy Starosta, 

czy miasto miałoby to przejąć. Jeśli takich informacji nie ma, to radny prosi o krótkie 

stwierdzenie, co z tym dalej się dzieje.    

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski w odpowiedzi przekazał, że według wiedzy, którą 

posiada, jest prowadzone postępowanie prokuratorskie w tej sprawie. Nasz program jak sama 

nazwa wskazuje jest programem powiatowym. W tej chwili są na etapie tworzenia 

poszczególne samorządy swoich własnych programów ochrony środowiska. W dniu 

wczorajszym wpłynął projekt Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Zgierza. Gminne 

programy opiniuje jednostka samorządu terytorialnego wyższego rzędu. Także ten program 

będzie opiniowany przez Zarząd Powiatu, tak jak nasz program będzie opiniowany przez 
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Zarząd Województwa Łódzkiego. Miasto Zgierz powinno to uwzględnić w swoim programie. 

Nie było czasu, żeby się z tym projektem zapoznać, więc nie wie, w jakim zakresie 

uwzględnili kwestie składowiska na terenie po byłej Borucie.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski podkreślił, iż życzliwość władz Starostwa Powiatowego                   

w Zgierzu tej kadencji powoduje to, że Rada zajmuje się przedmiotową sprawą. Poprzedni 

Program Ochrony Środowiska  dla Powiatu Zgierskiego był uchwalony w 2004 roku na 

cztery lata z perspektywą na następne cztery.  W międzyczasie daleko idące zmiany nastąpiły 

także w środowisku. Konstytucja RP nakazuje dbanie władzy publicznej o zachowanie 

bezpieczeństwa w zakresie ekologii dla współczesnych i przyszłych pokoleń. Także prawo 

ochrony środowiska nakazuje władzom samorządowym opracowanie odpowiednich 

dokumentów. A nawet najwyższy autorytet moralny Papież Franciszek w 2015 roku wydał 

encyklikę ekologiczną Laudato Si „Pochwalony bądź” poświęconą trosce o wspólny dom 

ziemia. Na tym poziomie samorządu powiatowego powinniśmy zdawać sobie sprawę z kilku 

spraw. Po pierwsze liczy na to, że wszyscy radni przeczytają ten dokument w odpowiednim 

czasie. Jesteśmy na etapie wstępnym jego opracowania. Jest to dokument obszerny,                         

ale miejmy świadomość, że jest to dokument, który powinniśmy znać, bo w odpowiednim 

momencie będziemy zatwierdzać zarówno sam Program Ochrony Środowiska, jak                            

i Prognozę ddziaływania na środowisko, która jest drugim elementem opracowywanego 

dokumentu. Liczy na to, dlatego, że to może być jeden z tych dokumentów sukcesu tej 

kadencji. Oprócz wszystkich bieżących spraw, którymi zajmujemy się na co dzień, jest to 

dokument, który zostawiamy sobie, ale także następnym pokoleniom samorządu i przede 

wszystkim mieszkańcom. Należą się słowa uznania Wydziałowi Budownictwa i Ochrony 

Środowiska, który przygotowuje te dokumenty. Podziękował naczelnik Wydziału Agnieszce 

Kropp-Nowackiej, Zastępcy naczelnika Aleksandrze Klimkiewicz i wszystkim pracownikom, 

dlatego że zrobili ogromną pracę. Zlecenie także temu Ośrodkowi, który opracowuje ten 

dokument, budujące jest dla radnego i po pewnych uzupełniających kwestiach będzie to 

dokument dobry. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zajmowała się tą 

sprawą wstępnie na ostatnim posiedzeniu. Zgłoszono nie tylko merytoryczne uwagi, ale 

mówiono także o pewnej procedurze. To nie tylko kwestia naszego osiągnięcia, że uchwalimy 

taki dokument, że będziemy mieli wiedzę o powiecie, ale to spowoduje daleko idącą 

możliwość aktywizacji wielu gminnych samorządów i samych mieszkańców w sprawach, 

które będziemy omawiali. Na odpowiednim etapie, zgodnie z przepisami, muszą nastąpić 

konsultacje społeczne. One nie tylko muszą być tutaj w Starostwie, ale mogą także odbywać 

się w poszczególnym ośrodkach gminnych, czyli w tzw. terenie. Będziemy mogli 

przedstawiać odpowiednie zagadnienia. Ten dokument stanowi podstawę i stanowić powinien 

jak gdyby źródło pewnych działań w zakresie strategii bezpieczeństwa ekologicznego 

mieszkańców. Wiemy, jakie jest ogromne zagrożenie w tym zakresie cywilizacji także. Mamy 

na dzisiaj doczynienia z dwoma jednostkami, które mają ten dokument. Gmina Zgierz 

uchwaliła go za kadencji Wójta Rembisza w 2013 roku. I dzisiaj usłyszeliśmy, że jest projekt 

Programu dla Miasta  Zgierza. Wiemy, że projekt ten powinien być opiniowany przez Zarząd 

Powiatu, więc prośba ażeby on był również przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Dopiero po przeanalizowaniu przez członków tej Komisji                

i po przedstawieniu odpowiedniego stanowiska Komisji, Zarząd wyrazi swój pogląd. 

Informacyjnie podał, że ten projekt totalnie skrytykował uczestnicząc, jako mieszkaniec 

Zgierza, w konsultacjach społecznych w Urzędzie Miasta Zgierza. Nie wie, jakie będzie 

ostateczne stanowisko, ale jeżeli to w tej formie przedstawiono, jest to projekt absolutnie 

nieadekwatny, „nawiązuję także między innymi do głosu kolegi radnego Michała Pierunia, 

który odnosi się do pewnych spraw na terenie Boruty, ale tego wątku nie chcę rozszerzać,                    

bo to jest temat jak gdyby sam  w sobie niezwykle trudny, niezwykle ważny dla jednej                       

z jednostek Powiatu Zgierskiego.” Następnie radny zaapelował do wszystkich radnych, 

zajmijmy się dobrze tym tematem, miejmy trochę fantazji oprócz tych bieżących spraw i 
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przeczytajmy ten dokument, przeczytajmy to, co dotyczy mieszkańców naszego powiatu.  

Mieszkańcy naszego powiatu oczekują, że ta kadencja, ten dokument w odpowiednim 

terminie, po zachowaniu całej procedury, uchwali.  Widomą rzeczą jest, że te dokumenty 

(program i prognoza) muszą być zatwierdzone także przez odpowiednie jednostki 

wojewódzkie. Pracownicy Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska, którym 

podziękował, oprócz obowiązku mają także chęć zajęcia się tą sprawą. Chęć zajęcia się tą 

sprawą ma także członek Zarządu  Wojciech Brzeski, osoba z którą  radny współpracuje na co 

dzień w zakresie ochrony środowiska i nie tylko. Miło bardzo radnemu, że ma takiego 

partnera, zajmując się od wielu, wielu lat ekologią. Jest to osoba odpowiedzialna, która 

oprócz życzliwości samego Zarządu i Starosty, wie o co chodzi. Dziękuje członkowi Zarządu 

Wojciechowi Brzeskiemu za angażowanie się w bieżącą sprawę, także tych dokumentów, 

które będą przedmiotem naszych prac przez następne kilka miesięcy.  

 

Radny Michał Pieruń oznajmił, że nie uzyskał odpowiedzi na swoje pytanie, ale rozumie,                   

że to jest problem w kontekście całego Programu Ochrony Środowiska dość wąski, 

aczkolwiek bardzo, bardzo ważny. Oczekuje, żeby powiat też jakieś działania inicjujące 

podejmował. To jest za duży problem, żeby to jedna jednostka, czy gmina, czy powiat 

rozwiązała. Radny oczywiście docenia, że jest prowadzone postępowanie prokuratorskie i czy 

ktoś będzie ukarany, czy wsadzony do więzienia, to już z punktu widzenia ekologicznego 

niewiele zmienia. Chciałby, aby te działania, w tej konkretnej sprawie w szczególności, były 

dalej prowadzone.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski zgodził się, że problem jest trudny. Mimo,                                    

że  składowisko jest na terenie miasta, na terenie powiatu, to jednak jest właściciel tego 

terenu, czyli Eko Boruty Sp. z o. o. Na pewno będzie wystąpienie do Prokuratury                            

z zapytaniem, na jakim to jest etapie i jakie zostały wyciągnięte wnioski, czy zapadły decyzje. 

Kilka postępowań połączonych  jest niby w jedno.   

 

Radny Michał Banaszczyk oznajmił, iż bardzo będzie gratulował, jeżeli uda się skontaktować 

z kimś z Eko Boruty.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski zachęcił radnych do zapoznania się z projektem Programu 

Ochrony Środowiska Miasta Zgierza. Informacyjnie podał, że w poprzedniej kadencji, kiedy 

zastępcą Prezydenta był Pan Przemysław Staniszewski - obecny Prezydent, radni odrzucili 

przygotowany przez firmę projekt Programu Ochrony Środowiska. Obecnie projekt Programu 

jest tylko w części poszerzony. Następnie  radny nawiązał do wypowiedzi radnego Michała 

Pierunia. Zgierz ma wiele zalet oczywiście w zakresie tego, że jest w centrum itd., ale ma 

ogromne obciążenie historyczne, jeżeli chodzi o ekologię - chodzi o tereny po były zakładach 

Boruta. Nie ma Eko Boruty. Teoretycznie prawnie jest to na dzisiaj konstrukcja, która chyba 

jest w upadłości. Nie wiadomo, jak to na dzisiaj wygląda. Ta firma kiedyś przejęła określone 

tereny.  Mamy na dzisiaj tzw. wysypisko za Bzurą - 200 m od ul. Aleksandrowskiej, kilometr 

od centrum osiedla 650-lecia, na którym zamieszkuje kilkanaście tysięcy ludzi.                             

To wysypisko jest zakwalifikowane przez Głównego Inspektora Sanitarnego jako jedna                     

z dziesięciu bomb ekologicznych w Polsce, a jedyna na terenie województwa łódzkiego.  

Podejmowane były różne próby historyczne, a ostatnio włodarz miasta (co bardzo martwi 

radnego) w jednej z wypowiedzi powiedział, że w dużym stopniu może być to sprawa 

powiatu w związku z tym, że ta spółka upadła. To nie jest sprawa powiatu. To jest, według 

wiedzy radnego, sprawa Urzędu Marszałkowskiego. To jest niezwykle ważne, bo to ten 

problem nie jest już problemem teoretycznym, ta bomba ekologiczna zagraża środowisku                  

w sposób bardzo realny. I mamy jeszcze dwa składowiska dalej przy ul. Miroszewskiej,                               

w niedalekiej odległości od ul. Aleksandrowskiej także. A tam „diabeł rządzi”. Nikt nie wie, 

że tam znajduje się kwatera pierwsza i kwatera druga. Decyzje wydały władze pierwszej 
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kadencji samorządu zgierskiego w 1991 roku. Kwatera pierwsza, to jest składowisko 

odpadów poprodukcyjnych niebezpiecznych. Pomimo odpowiednich decyzji odpowiednich 

władz o zamknięciu, ta kwatera była nadal eksploatowana. Nie może się wypowiadać 

zawodowo na temat wiedzy, którą posiada, bo by naruszył tajemnicę swoją zawodową,                  

ale może powiedzieć, że odpowiednie postępowania były prowadzone, ale może powiedzieć,                       

co to go obchodzi na dzisiaj. To składowisko na dzisiaj jest zamknięte, czyli kwatera pierwsza 

zamknięta, gdzie jest według niektórych szacunków ok. 60 czy 70 tysięcy ton odpadów,                    

w tym także niebezpiecznych. Tam nie ma w ogóle żadnej kontroli nad tym co się dzieje. 

Zlikwidowano piezometry, które badały grunt. Nie ma żadnej kontroli, monitoringu powietrza 

nad tym składowiskiem. A to jest niezwykle niebezpieczne. Obok jest drugie składowisko, 

które było składowiskiem gipsów, na które ta firma nie powinna, a przywoziła określone 

ilości niewiadomo czego. To jest obraz krótki Zgierza, składowisk. Oczywiście jest jeszcze 

jedno ogromne składowisko odpadów komunalnych, ale wcale nie łatwiejsze dla środowiska 

na ul. Szczawińskiej. To składowisko zamknięte chyba w 1995 roku nie ma opracowanego na 

dzisiaj programu rekultywacji, zgodnie z odpowiednimi przepisami.     

 

Radny Tomasz Jędrzejczak wtrącił, że jesteśmy w pkt 8 porządku obrad. Następnie zauważył, 

że przedmiotowy punkt porządku dotyczy przedstawienia projektu Programu Ochrony 

Środowiska, a nie jego przyjęcia. Natomiast członek Zarządu nadmieniał, że Rada będzie 

głosowała nad jego przyjęciem. W związku z tym, czy będzie zmieniany porządek obrad w 

tym zakresie.   

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż zrozumiała, że chodzi o to, żeby Rada dała tytuł 

Zarządowi do dalszego procedowania, czyli przyjęła informację dotycząca projektu 

Powiatowego Programu Ochrony Środowiska. Nie przyjmujemy Programu, nie będzie to 

uchwała.   

 

Radny Zbigniew Antczak zaproponował, aby na spotkanie, o którym nadmienił radny 

Sławomierz Janiszewski, zaprosić władze, które sprawowały funkcje nadzorcze w tamtych 

okresach, kiedy powstawało to wysypisko, radnych Powiatu Zgierskiego i radnych Miasta 

Zgierza. Mogliby przekazać, co zrobili w tym czasie, w tym temacie, żeby ta bomba 

ekologiczna nie powstawała. Dziś problem jest i to trudny problem. Natomiast, jeżeli na 

bieżąco nie śledzimy i nie kontrolujemy tego, co się na terenie dzieje, no to wiadomo, że po 

iluś tam latach taka bomba powstaje. Były zakłady Boruta, których tak naprawdę teren był 

zamknięty. Radni Miasta Zgierza próbowali dotrzeć do dokumentów, niestety nie udało się 

ustalić, co tam naprawdę się znajduje. W związku z czym sprawa została, w którymś 

momencie skierowana do prokuratury. Prokuratura umorzyła postępowanie. Sprawa została 

zamknięta.     

 

Radny Michał Pilarski dodał, iż według jego wiedzy, to składowisko po dawnej Borucie,                  

to najstarsze, to w raporcie opracowanym przez Komisję Europejską jest na szóstym miejscu 

bomb ekologicznych w Europie. Poza tym nie do końca jest przekonany, że to jest sprawa 

Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ grunty, na których są posadowione wszystkie te 

składowiska są własnością Skarbu Państwa i one przez te kolejne spółki, których tam się 

nazwy zmieniały i właściciele, były jedynie dzierżawione. W związku z tym, jeżeli są 

własnością Skarbu Państwa, to myśli że z tego tytułu spadnie to na Starostę i tak naprawdę  na 

Radę Powiatu w najczarniejszym scenariuszu, oczyszczenie tego terenu. A co do tych 

składowisk, to rzeczywiście myśmy pod koniec zeszłej kadencji nawet próbowali ściągnąć 

tam prokuraturę. Zatrzymaliśmy trochę transporty tych materiałów niebezpiecznych poprzez 

uczulenie policji, Straży Miejskiej i monitoring tej ulicy dojazdowej przez policję. 
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Radny Krzysztof Łebedowski nawiązał do wypowiedzi radnego Sławomierza 

Janiszewskiego, że posiada wiedzę zawodową na pewien temat, ale nie może mówić. Zapytał, 

czy radny, jako funkcjonariusz publiczny, nie powinien złożyć zawiadomienia do organów 

ścigania, jeżeli wie, o jakiś nieprawidłowościach.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski wyjaśnił, że wiedza jego zawodowa dotyczy wykonywania 

przez niego zawodu, a nie wiedzy w zakresie społecznych pewnych rzeczy. Może powiedzieć, 

że miał odwagę informować o pewnych nieprawidłowościach także odpowiednie organy                  

w odpowiednim terminie - to jest zupełnie inna kwestia.  

 

Radny Tomasz Jędrzejczak ponownie przypomniał, że procedowany jest Powiatowy Program 

Ochrony Środowiska. „Jeżeli są tam takie zapisy, o których państwo rozmawiacie, bo ja                    

z tego co wiem, to nie ma takich zapisów, a większość tematów jest poruszanych niezwykle 

istotnych, nie neguję absolutnie, uważam że są bardzo ważne, ale zostawmy to na inny czas.” 

Mamy temat sprawy różne, może w tym temacie sobie podyskutujmy. Prosił, żeby 

merytorycznie przechodzić z punktu do punktu i nie dyskutować zbędnie na inne tematy.     

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję. Według niej bardzo dobrze,   że oprócz wiedzą,                 

to także pasją ochrona środowiska jest wiceprzewodniczącego Rady.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie informacji dotyczącej projektu 

Programu Ochrony Środowiska Powiatu Zgierskiego. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 12
19

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 12
35

. 

 

 Ad. 9 

Informacja Przewodniczącej Rady w zakresie analizy oświadczeń majątkowych Radnych 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Informacja Starosty Zgierskiego w zakresie analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez członków zarządu, skarbnika powiatu, sekretarza powiatu, kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu.  

 

 Ad. 10  

Informacja o przebiegu oraz stopniu zaawansowania prac związanych z pozyskiwaniem 

środków pomocowych na planowane zadania inwestycyjne w Powiecie Zgierskim        

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Inspektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych Starostwa Powiatowego                      

w Zgierzu Maciej Osiewała przedstawił informację w formie prezentacji. 

  

Radny Witold Kosmowski podkreślił, iż nie koniecznie wierzy, że akurat wszystko to, co było 

przedstawione, zostanie zrealizowane. Problem jest taki, że nie dyskutowaliśmy na komisjach 

merytorycznych, w każdym bądź razie Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

Przestrzennej. Radny kilkakrotnie prosił o przedstawienie, czy wniosków, czy dokumentacji, 



15 
 

niestety nie otrzymał. Ma nadzieję, że jak teraz Starosta wrócił po chorobie i będzie się naszą 

komisją zajmował, będziemy mogli dalej merytorycznie pracować nad tymi projektami. 

Następnie radny odnosząc się do przebudowy drogi powiatowej Nr 5168E zwrócił uwagę,                      

że  w montażu finansowym jest jakiś błąd, bo kwoty w podejmowanej uchwale na 

poprzedniej sesji zmieniającej budżet i WPF były troszeczkę inne.  Czy te kwoty się zgadzają, 

czy radny coś przeoczył. Za chwilę, czyli 31 będzie lista rankingowa. Radny obawia się,                   

że niestety nie przejdzie nasz wniosek na Aleksandrów Łódzki – Parzęczew - gr. Powiatu                       

i czy mamy jakąś alternatywę. Tutaj zaangażowaliśmy gminy i Parzęczew i Ozorków i Powiat 

Poddębicki. Ten wniosek jest składany drugi raz. W tym roku zrobiliśmy do granicy gminy 

Aleksandrów choćby po to, żeby dostać dodatkowe punktacje. Radny będzie bardzo 

rozczarowany, jeżeli ten wniosek nie przejdzie, a chyba nam wszystkim zależy na tej 

inwestycji. Czy mamy jakiś pomysł, żeby to jednak zrealizować, bo na mapie widać, że to jest 

bardzo ważny ciąg komunikacyjny łączący Konstantynów Łódzki, czyli powiat pabianicki, 

zgierski i łęczycki.  Też troszeczkę radnego zaskoczyło, że możemy dostać z PFRON środki 

na halę sportową, zawsze były na podjazdy windy. Zawsze PFRON twierdzi, że nie ma 

pieniędzy i radny wątpi, żebyśmy mogli o kilku milionach marzyć, że nam zrealizują te 

projekty. Kolejnym tematem jest termomodernizacja budynków użyteczności publicznej, data 

złożenia wniosku o dofinansowanie IV kwartał 2016 roku – jest wymienionych 8 budynków. 

Czy mamy już dokumentację techniczną, czy mamy audyty, bo okres jest dość krótki.                      

Wie, jak to było robione na szybko z DPSem w Ozorkowie i mamy tego skutki, że wniosek 

był napisany nie na tych wzorach formularza. Wydaliśmy dosyć duże pieniądze na 

zrealizowanie tego wniosku  i czy my zdążymy, bo to jest jednak opracowanie dokumentacji 

dla 8 budynków. Audyty, dokumentacja techniczna, czy mamy już pozgłaszane do Wydziału 

Budownictwa Starostwa Powiatowego o pozwolenie na budowę, czy zgłoszenie prac 

budowlanych, czy dopiero to jest, w jakiś tam powijakach, naszym dobrym chciejstwie tego 

zrealizowania.             

 

Inspektor odpowiedział, że jeżeli chodzi o termomodernizację 8 budynków, to wnioski już 

zostały złożone. Także cała dokumentacja niezbędna do złożenia wniosku musiała zostać 

opracowana i została opracowana. Natomiast jeżeli chodzi o Wydział Budownictwa,                             

to wszelkie pozwolenia będą procedowane w przyszłym roku na etapie wyłonienia 

wykonawcy. Co do montażu finansowego na przebudowę drogi Nr 5168E przyznał, że jest 

pomyłka dla Gminy Parzęczew. Na prezentacji były prawidłowe kwoty pokazane.  

 

Radny Witold Kosmowski nawiązał do pisania wniosków przez firmy zewnętrzne. Dlaczego 

tak się dzieje. Radny poszukał sobie zarządzenie Starosty Zgierskiego z 13 lipca 2012 r.                  

w sprawie regulaminu obsługi i projektów współfinansowanych z funduszy strukturalnych 

Unii Europejskiej oraz innych środków zewnętrznych realizowanych przez Powiat Zgierski 

oraz jednostki organizacyjne podległe Powiatowi Zgierskiemu. 10 grudnia 2015 r. przyjęto 

nowy regulamin i zmieniła się także treść: przez Starostwo Powiatowe i oświatowe jednostki 

organizacyjne podległe Powiatowi Zgierskiemu. Czyli de facto zostawiliśmy tylko jakby 

szkoły. W zarządzeniu jest opisane, jak ta procedura pisania wniosku, przekazywania do 

Starostwa powinna wyglądać, że wydział merytoryczny, czyli Wydział Pozyskiwania 

Funduszy Zewnętrznych powinien wniosek sprawdzić, szczególnie pod względem 

formalnym, merytorycznym też. Jak to się ma do złożonego wniosku przez DPS                                  

w Ozorkowie, gdzie w odpowiedzi Marszałka (udzielonej radnemu Dominikowi 

Gabrysiakowi) jest podane,  że nawet nie na tym wniosku zostało to złożone.  W związku                         

z tym radny rozumie, że w ogóle nie było nadzoru tutaj i nie było pomocy. Według radnego 

jest problem. Zresztą na ten temat rozmawialiśmy także w tamtej kadencji i tak było obiecane, 

że wszędzie tam, gdzie środki unijne są, będzie ta współpraca. A widać, że tutaj strasznie to 

kuleje. Na ostatniej sesji daliśmy szkołom pieniądze na opracowanie dokumentacji 

technicznej sal gimnastycznych, ciężko będzie dyrektorom technicznie się znać na salach.  
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Ma nadzieję, że będzie duża pomoc ze strony Starostwa Powiatowego i wszystkich tutaj 

podległych jednostek. Szkoła będzie tylko jakby szyldem, natomiast wszystkie inne 

procedury będą realizowane przez wydziały Starostwa, żeby nie popełnić niepotrzebnie 

błędów, które znowu będą skutkować nieotrzymaniem dotacji finansowej. I kolejną rzeczą, 

która podczas ostatnich obrad na Komisji bardzo radnego i zaskoczyła, i zasmuciła, to temat 

dwóch dpsów.  DPS w Rąbieniu dostał dofinansowanie i będzie tam termomodernizacja, 

natomiast DPS w Ozorkowie niestety nie otrzymał tego dofinansowania. Zaskoczenie było 

duże, bo członek Zarządu Wojciech Brzeski, mówił że DPS w Rąbieniu wiedział dużo 

wcześniej, że będzie konkurs, opracował dokumentację i dopiero jak przyszedł zgłosić tą 

dokumentację, to się dowiedziano że można składać wnioski i dopiero zaczęto realizować 

dokumentację  w Ozorkowie. Wszystkie jednostki powinniśmy traktować tak samo, żeby już 

nie było później takich niedomówień, a na pewno nie powinniśmy szukać kozłów ofiarnych                        

w DPS w Ozorkowie, tylko powinniśmy tutaj wziąć i uściślić tą współpracę między 

wydziałami i podległymi jednostkami.   

 

Starosta oznajmił, że materiał jest bardzo obszerny i bardzo dużo inwestycji mamy zamiar 

zrobić. Myśli, że jest to szansa i to bardzo duża, żeby poprawić w znacznym stopniu naszą 

infrastrukturę powiatową, jednostek wchodzących w skład naszego powiatu. Oczywistą 

rzeczą jest, że przy takim natłoku, przy takiej dużej ilości tych wniosków, programów, mogą 

być pewne zawirowania. Wspomniana tutaj choćby droga Aleksandrów – Lubień i ten błąd. 

Błąd się wkradł z tego powodu, że ustalone było, iż Wójt Parzęczewa dofinansuje 20% 

inwestycji, ale w trakcie przeliczania, przeliczono 20% całego odcinka. A z Wójtem, Starosta 

ustalał, że to dotyczy 20% odcinka parzęczewskiego. Starosta uczestniczył w tych 

rozmowach, był nieobecny i po prostu poszedł taki błąd. Już to naprawiliśmy, już jest 

prawidłowa kwota złożona do Urzędu Wojewódzkiego i myśli, że nie będzie to jakimś tam 

problemem w ocenie. Także nie podzielałby w tej chwili takich pesymistycznych opinii,                   

że ten wniosek  przepadnie. Ma nadzieję, że będzie oceniony pozytywnie. Kwestia innych 

spraw, chociażby dpsów, no tak się złożyło, że rzeczywiście ta dokumentacja na Rąbień była 

wcześniej przygotowana i mogliśmy składać te wnioski. Nie było tego w Ozorkowie,                         

ale z materiału wynika jednoznacznie, mamy w tej chwili inne źródło dofinansowania i z dużą 

dozą prawdopodobieństwa, będzie ten projekt realizowany w bardzo dobrej konfiguracji 

finansowej, ponieważ jeżeli to się uda, to naprawdę przy niewielkim naszym nakładzie, 

będzie zrealizowane. Ma nadzieję, że tak będzie. Przedstawiony materiał jest w zasadzie 

rozłożony po całym powiecie. Nie ma tu takich czarnych plam, że w jednym mieście robimy, 

w drugim nie robimy. Staramy się, żeby to był program realizowany w miarę możliwości na 

całym naszym terenie powiatu. Oczywiście tam, gdzie mamy swoje jednostki, natomiast jeśli 

nie mamy to realizujemy drogi. Ma nadzieję, że ten program uda się w jak największym 

stopniu. Oczywiście nie zagwarantuje, że zostanie zrealizowany w 100%, ale postarają się, 

żeby zrobić  to, w jak największym procencie, a będzie to znaczący postęp, jeśli chodzi                       

o wygląd, wyposażenie, doposażenie naszych jednostek. Tutaj oczywiście bardzo ważną rolę 

mają te projekty miękkie, które są powiązane z projektami twardymi. To również też jest 

dodatkowe wyposażenie i poprawa bazy dydaktycznej naszych szkół. Starosta podziękował 

wydziałowi za tą pracę. W takim ferworze walki zawsze mogą być jakieś niedociągnięcia,                      

ale uczymy się i będzie na przyszłoś tylko lepiej.  Podziękował inspektorowi, który zastępuje 

Panią naczelnik, która niestety jest na zwolnieniu chorobowym i nie może być z nami.         

 

Radny Michał Pilarski prosił Starostę o sporządzenie wykazu ilościowego, nad iloma 

wnioskami Wydział Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych od początku tej kadencji 

pracował. Ile zostało wdrożonych, na etapie złożenia wniosku, ile przeszło - w rozbiciu na 

takie trzy sytuacje. Następnie radny zapytał, co zadziało się takiego i prosi o taki 

harmonogram prac, od samego początku, kiedy ktoś wpadł na pomysł składania wniosku,     

nad przebudową ul. Gałczyńskiego, że ona nie przeszła. Prosi o harmonogram dzień po dniu, 
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czy wydarzenie po wydarzeniu, co się działo wokół tego wniosku. Harmonogram prac,                      

co było robione, w jakim czasie i jaką datą. Kiedy został złożony wniosek, kiedy 

dokumentacja, kiedy poprawki do dokumentacji. Ponadto radny powiedział, że Starosta jest 

przekonany, że droga w Aleksandrowie dalej będzie zrobiona i przejdzie (niedługo jest lista 

rankingowa), a radny jest przekonany, że nie przejdzie.  

 

Radny Dominik Gabrysiak podkreślił, iż trochę się uspokoił czytając zarządzenie Starosty                      

z 16 czerwca 2016 r., że członek Zarządu Wojciech Brzeski będzie koordynował 

termomodernizację DPS w Ozorkowie. Potem czyta, że zostały powołane jakieś zespoły 

koordynujące. Czym się te zespoły zajmują,  ile było spotkań tego zespołu, jakie były efekty, 

czy ten zespół informował Zarząd o istniejących lub potencjalnych zagrożeniach w procesie 

przygotowania lub uzupełnienia wniosku. Następnie radny powiedział, że też jest przeciwko 

temu, żeby wszystko zrzucać na dyrektorów, na dpsy, na szkoły, żeby po prostu wszystko dali 

od siebie. Przecież my mogliśmy też wybrać firmę, która by tą dokumentację przygotowała, 

jeżeli wydział nie jest w stanie. Nie rozumie czemu tak jest. Sprawdził firmę, jeżeli chodzi                       

o kody pkd. Rzeczywiście wśród tych kodów jest ten kod mówiący o przygotowaniu 

dokumentacji, ale ciekawostką jest, że przeważającą działalnością gospodarczą, jaką się ta 

firma zajmuje, to jest działalność agentów zajmujących się sprzedażą wyrobów tekstylnych, 

odzieży, wyrobów futrzarskich, obuwia i artykułów skórzanych. To jest wypis z Centralnej 

Ewidencji o Działalności Gospodarczej.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski poinformował, że sam prosił Starostę, żeby DPS                         

w Ozorkowie jemu przyporządkować. W pierwszym zarządzeniu miał kto inny to 

przyporządkowane, ale uważał że to on powinien prowadzić. Wracając do tematu,                 

że udało nam się  z DPS w Rąbieniu, a nie udało się z DPS w Ozorkowie, to dokumentację na 

Rąbień przygotowywała Fundacja Osób Społecznie Aktywnych, która prowadzi ten DPS do 

września 2019 roku. Jak już chcieli składać ten wniosek to okazało się, że nie mogą tego 

zrobić, dlatego że jest coś takiego, jak trwałość projektu. W związku z tym, że oni byli,                      

w wyniku konkursu, wyłonieni i mają umowę  czasową na prowadzenie DPSu nie byliby                      

w stanie zapewnić trwałości projektu. A, że to są obiekty nasze, my składaliśmy ten wniosek, 

natomiast oni przekazali nam przez siebie zrobioną dokumentację w formie darowizny.                  

Jak będzie to zrobione, wiadomo, że to pozostanie w naszych obiektach niezależnie od tego 

jaką tutaj decyzję podejmie Rada w następnej kadencji - czy będzie powiat prowadził ten 

DPS, czy znowu będzie konkurs na podmiot do prowadzenia ogłaszany. I faktycznie, w tym 

momencie jak oni zgłosili się do nas, że chcą składać taki wniosek, to dowiedział się                          

że będzie taka możliwość i podjęliśmy działania przy współpracy z dyrektorem DPS                          

w Ozorkowie z radną Lidią Elert, która tam pracuje.  Wiadomo, że tym osobom, które tam 

pracują, funkcjonują  na co dzień bardzo zależało na tym, żeby ten wniosek też był złożony.                     

I tam zostało bardzo dużo działań podjętych, bardzo duże było zaangażowanie ze strony wielu 

osób, też ze strony tutaj Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych. Jak wiadomo 

nawet nie byliśmy ujęci jako Ozorków w planie gospodarki niskoemisyjnej, a to jest jeden                              

z wymaganych dokumentów w planie gospodarki niskoemisyjnej Gminy Miasta Ozorków. 

Także tutaj też duży ukłon i  do Burmistrza i do radnego Dominika Gabrysiaka. Tam było ileś 

rzeczy, które trzeba było zrobić w błyskawicznym tempie i wiemy że czasu było mało, i ten 

wniosek na pewno nie był doskonały. Składaliśmy protest do Urzędu Marszałkowskiego. 

Pewne nasze uwagi zostały uwzględnione, pewne nie zostały uwzględnione  i w efekcie tym 

finalnym jeden DPS będzie  z RPO termomodernizowany, drugi nie. Ale jak Starosta 

nadmieniał, mamy bardzo dużą szansę na dofinansowanie z WFOŚ. Będziemy wiedzieć 

najprawdopodobniej pod koniec listopada. Jest w kontakcie z prezesem WFOŚ. Zanim 

wniosek został złożony, to ten temat był konsultowany. Złożyliśmy  20 października i jeżeli 

wszystko pójdzie po naszej myśli, to nawet ten montaż finansowy może być lepszy niż ten                       

w ramach RPO. Na Rąbień mówi się o dofinansowaniu w ramach RPO do 85%, a często jest 
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tak, że jest ono dużo niższe i w przypadku tego DPS ten nasz udział jest dość duży, dlatego że 

tam dofinansowanie 68% wynosiło. Bazowaliśmy na tym wniosku, który był składany do 

RPO teraz pisząc go ponownie.   

 

Radna Lidia Elert przekazała, że zarządzenie Nr 124 z 10 grudnia 2015r., tak jak przytoczył 

kolega radny, dotyczy regulaminu obsługi projektów Starostwa Powiatowego oraz 

oświatowych jednostek organizacyjnych. Nie wie, dlaczego do Burmistrza Miasta Ozorkowa 

wystąpiono o umieszczenie ale jedynie oświatowych jednostek Powiatu Zgierskiego                          

i zapomniano o dpsach. Z przykrością stwierdziła, że taka jest prawda. Przy udziale radnych  

DPS został umieszczony w tym programie.  Po drugie DPS Ozorków miał  za zadanie  

w trybie pilnym zlecić przygotowanie dokumentacji, audyt energetyczny, program 

funkcjonalno-użytkowy, te dokumenty, które są potrzebne do opracowania i złożenia 

wniosku. Wyłoniona firma przygotowała dokumenty i z grzeczności przygotowała także 

wniosek, ponieważ naczelnik Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych 

poinformowała, że absolutnie nie ma możliwości, żeby wniosek przygotował Wydział.  

Pracownicy Wydziału pomagali, sprawdzali wniosek. Niestety i szkoły obawiają się, bo nie 

mają pracowników, którzy znają się na technicznych sprawach i nie wiedzą, czy np. audyt 

będzie dobrze wykonany, czy też nie. To, co Starosta powiedział, to są tylko plany, nie 

wiemy, czy te wszystkie wnioski zostaną przyjęte, czy dostaniemy na te projekty środki. 

Wiemy natomiast, że dostał środki  Rąbień. Ponadto radna stwierdziła, że środki unijne trzeba 

pozyskiwać, zaproponowała zwiększenie zatrudnienia w Wydziale Pozyskiwania Funduszy 

Zewnętrznych, jeśli jest taka potrzeba. 

 

Radny Michał Pieruń podkreślił, iż ze smutkiem zauważył, że nie ma żadnych planów a pro 

po skrzyżowania ul. Gałczyńskiego i Parzęczewskiej. To jest chyba pechowe strasznie 

skrzyżowanie z punktu widzenia naprawy. Projekt chyba w poprzedniej jeszcze kadencji był, 

ale niestety upadł. Teraz na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

Przestrzennej dowiedzieliśmy się (od naczelnika), że był ogłoszony przetarg na 

dokumentację, ale nikt nie złożył oferty. Radny jest pełen obaw, co się okaże przy następnym 

podejściu, albo przy jeszcze następnym. Wychodzi na to, że jakoś nie wyciągamy wniosków       

z tego, co się wydarzyło. Komisja wnioskowała, żeby te projekty robić wcześniej, żeby dać 

szansę, bo być może terminy są za krótkie i to jest z góry skazane na niepowodzenie. 

Następnie radny wzmocnił stanowisko radnego Witolda Kosmowskiego, że mamy pewien 

kłopot czasami na Komisji Rozwoju  Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, dlatego 

że różni członkowie Zarządu uczestniczą w posiedzeniu, a zdarza się nieraz, że nikogo nie ma 

i musimy kogoś ściągać. Może to by przyspieszyło trochę wymianę i te wnioski składane na 

komisjach, może nie wszystkie są bardzo zasadne, ale żeby Zarząd chociaż je uwzględniał.   

 

Starosta oznajmił, że przypisał sobie Komisję Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej                  

i zawsze na jej posiedzeniu był. Tak się stało, że musiał jakiś czas pauzować, ale teraz 

obiecuje, że jak tylko będzie, zawsze będzie uczestniczył w tej Komisji. Natomiast jeśli 

chodzi o brak, w przedstawiony materiale, skrzyżowania Gałczyńskiego – Parzęczewska                         

i całej historii tej sprawy, to nie zawsze wszystko zależy od nas, od Zarządu, Wydziału 

Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych. Są jeszcze czynniki natury obiektywnej, które są 

niezależne od nas. Jeśli chodzi o program tej infrastruktury lokalnej, czyli tej byłej 

schetynówki, niestety  on jest modyfikowany i to często na miesiąc  przed złożeniem 

wniosków. Niestety tak to jest. Nie ma opracowanych stałych kryteriów. I w momencie 

składania wniosków liczymy punkty,  a okazuje się, że tych punktów nie ma. I tak się też 

stało  ze skrzyżowaniem. Była dokumentacja przygotowana, zrobiliśmy naradę przed 

terminem złożenia wniosku i okazało się, że szanse tego wniosku byłyby praktycznie zerowe, 

bo nie było punktów. W związku  z czym była szybka decyzja podjęcia modyfikacji projektu 

tak, żeby dopasować się do programu. Nie zdążyliśmy wyłonić wykonawcy, który by nam 
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zrobił w tak krótkim czasie, tak skomplikowany projekt, jakim jest skrzyżowanie. I stąd też 

decyzja następna, robimy na terenie Strykowa, bo tam jest prościej, natomiast do sprawy 

wracamy w 2017 roku i wtedy ten wniosek złożymy. Po prostu innej możliwości nie 

mieliśmy.  Dlatego Starosta prosi o jeszcze trochę cierpliwości, bo szkoda było zmarnować 

tejże szansy, składać wniosek dla złożenia wniosku, bo to byłoby chyba jakimś 

nieporozumieniem. Odnosząc się do wypowiedzi radnej Lidii Elert Starosta powiedział,                   

że jednostki i ich dyrektorzy również muszą  być zainteresowane tym, co będzie robione i co 

Zarząd będzie proponował. I Starosta naprawdę prosi o to, żeby nie było takiej sytuacji, że to 

tylko my jesteśmy odpowiedzialni, jako Zarząd, jako powiat, jako Wydział Pozyskiwania 

Funduszy Zewnętrznych, ponieważ musimy współpracować razem i razem musimy te 

projekty przygotowywać. Także dyrektorzy, jeżeli są przerażeni, to proszę ich uspokoić, 

ponieważ Wydział będzie na bieżąco współpracował, będzie ten nadzór merytoryczny pełnił                    

i tutaj nie ma naprawdę obaw, że ktoś zostanie bez jakiejś pomocy, bez wsparcia Wydziału. 

Starosta sobie nie wyobraża, żeby taka sytuacja miała miejsce. Zapewnił,  że Wydział zawsze 

będzie do dyspozycji i musi być do dyspozycji, bo innego wyjścia z tej sytuacji po prostu nie 

ma. Natomiast i sprawy czasowe, czasami zmuszają do takich posunięć i proszę wierzyć,                   

że nie jest to spychówka tylko pewna konieczność, która zaistniała i dlatego też są takie 

decyzje.     

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, iż od Starosty oczekuje, że to wszystko, co się działo 

dookoła skrzyżowania Gałczyńskiego-Parzęczewska z datami zmian, z datami posiedzeń, 

tematów posiedzeń i co zrobiliście, z zacytowaniem stosownych  dokumentów zostanie 

przygotowane. Nadmienił również, że rozmawiając z dyrektorami placówek powiatowych, 

jak się ich pyta, czy została im udzielona pomoc przez Wydział Pozyskiwania Funduszy 

Zewnętrznych, to najczęściej odpowiadają - bez komentarza, albo o tym teraz nie 

rozmawiajmy. „To o czymś świadczy, ten Wydział to tak naprawdę nasuwa się jedno pytanie, 

po co jest ten miś.” I stąd radnego pytania, nad czym pracował, co zrobił, żebyśmy mogli to 

wszystko zobaczyć.  

 

Zdaniem radnego Witolda Kosmowskiego nie ma przepływu informacji. Z tego co radny się 

orientuje, to Zarząd Województwa już wcześniej ogłosił zarządzenie, gdzie były nabory 

rozpisane na rok 2016, kiedy i w jakiej dziedzinie był ten nabór ogłaszany. Tym bardziej,                     

że naczelnik jest radną wojewódzką i to w koalicji. A wiadomo, że koalicja zawsze ma dużo 

więcej  wiedzy na pewne tematy niż one są nawet publicznie prezentowane. I tu jest ten 

problem. Radny sam jako naczelnik wydziału w Strykowie pisał wnioski dla Powiatu 

Zgierskiego na drogi i dzięki temu kilkadziesiąt kilometrów dróg powiatowych udało się 

zrealizować wspólnie. Następnie radny podkreślił, iż cieszy się, że Starosta jest z jego okręgu 

wyborczego i ma nadzieję, że jak tutaj przejdzie wniosek Tymianka-Osse nikt nam nie 

zarzuci, że to był jakiś układ. Ale szkoda, że Starosty nie było, bo można było w ten wniosek 

wpisać i ten chodnik, skoro i tak w tym roku nie zrealizowaliśmy, można było pokazać tutaj 

przeniesienie tych słupów telekomunikacyjnych, dostalibyśmy na to dofinansowanie z Urzędu 

Wojewódzkiego. Szkoda, że Starosty nie było, bo mogliśmy wpisać drogę Nr 5110E na 

gminie Głowno, także ten łącznik, który brakuje od  kapliczki do granicy gminy Stryków, 

który nie jest ani w tym złożonym teraz projekcie dawnych schetynówek, ani nie jest w tym 

projekcie co został zgłoszony do dróg do PROWu. A byśmy mieli dużo więcej zrobionych 

dróg, przyszło by dofinansowanie. Bo radny wierzy, że akurat ten wniosek przejdzie, połowę 

byśmy kosztów zwrócili, byśmy mieli dodatkowe pieniądze w obrocie. Zapewne Starosta 

pamięta, na kwietniowej sesji prezentowane było tak pięknie o PROWie, że te drogi                           

w naszym terenie, w naszym okręgu, że przejdą. Dostał wtedy odpowiedź od Pani naczelnik, 

(żałuje że nie e-mail, bo by miał z podpisem, ale na kartce), że dostaniemy 13 punktów                           

i rozczarowanie było gigantyczne, jak na liście rankingowej zobaczył, że mamy 9. I do dzisiaj 

nie wie, co się stało. I to jest ten problem. Radny chętnie pomoże. Ma jakieś doświadczenie, 
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kilkanaście projektów napisał i gdyby ktoś go zapytał pisząc ten projekt, to pewne  rzeczy 

jeszcze by chętnie pomógł, bo mu naprawdę zależy – obojętnie, czy to jest na drodze                                  

w Strykowie, Głownie, Parzęczewie, Ozorkowie, czy Zgierzu. Chętnie podzieli się swoim 

doświadczeniem, tylko czasami trzeba rozmawiać, a niestety tej rozmowy nie ma.             

 

Radny Dominik Gabrysiak potwierdził, że tych rozmów nie ma i o wielu rzeczach się 

dowiadujemy w trakcie, albo na komisjach, albo jak życzliwy ktoś powie. Następnie radny 

chciał zapytać, dlaczego DPS w Rąbieniu wiedział wcześniej - ma się domyślać dlaczego tak 

było? Daliśmy DPS w Ozorkowie na przygotowanie dokumentów bardzo mało czasu i widać, 

że nawet chęci nie było pomocy. Z pisma Urzędu Marszałkowskiego wynika, że wzywał nas 

do uzupełnienia dokumentów, ale uzupełnialiśmy nadal błędnie.  

 

Radny Michał Pieruń zgodził się, że jeśli Komisja by posiadała informacje, o które prosi,                

nie byłoby tematu. Tutaj nie chodzi o jakąś super krytykę, tylko o upłynnienie informacji. 

Wszyscy jesteśmy, żeby pomagać. Nie należy wystąpień odbierać jako krytykę, ale jakąś 

podpowiedź w celu lepszej skuteczności działania nas wszystkich.  

 

Starosta odniósł się do wypowiedzi radnego Witolda Kosmowskiego. Oczywiście każda 

pomoc jest wskazana. Na pewno ktoś, kto  przygotowywał wniosek do PROW z Gminy 

Ozorków też liczył  na to, że ten wniosek przejdzie. Starosta też na to liczył, niestety żaden 

wniosek z terenu całego Powiatu Zgierskiego ze wszystkich gmin i powiatu nie przeszedł. 

Radny doskonale wie, jak była ustalana punktacja wstępna.  Powiat tomaszowski dostał 14 

projektów, bo na początku miały gminy poszczególne po 11 punktów, my mieliśmy 6 

maksymalnie 7. I to jest niestety efekt, ale ktoś tam na górze w ten sposób zaprogramował to                          

i się okazało, że praktycznie się z naszego terenu nie ma możliwości, bo by trzeba było 

wszystkie punkty zgarnąć, żeby projekt był finansowany, a takiej możliwości nie było, bo są 

czynniki obiektywne. A dlatego 9 punktów, bo niestety okazało się, że nie zaliczono nam 

ciągu dróg, połączenie  z drogami wyższej kategorii, na co liczyliśmy. Nawet gdyby nam to 

zaliczono, to i tak byśmy nie dostali, bo startowaliśmy z 7 punktów, a inni startowali z 11 

punktów na 15 możliwych. Niestety tak to jest.   

 

Członek Zarządu Adam Świniuch nawiązał do wypowiedzi radnych będących członkami 

Komisji Rewizyjnej po ich wizytach w szkołach, że dyrektorzy pozostawiają pewne rzeczy 

bez komentarza. Nie do końca tak jest. Być może dyrektorzy jakoś wyrazili swoje zdania, 

albo nie wyrazili. Często jest tak, że szkoła jest wnioskodawcą projektu i  Wydział 

Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych  każdorazowo pyta, czy jest potrzebna pomoc,                                 

czy szkoła sama będzie ten projekt przeprowadzać, czy my to mamy zrobić. Nie jest to 

praktyka tylko naszego powiatu, czy struktur Starostwa. W innych samorządach, w innych 

powiatach, ale również w gminach nawet naszego powiatu, taka praktyka jest stosowana od 

początku i nikomu to nie przeszkadza, a przynosi oczekiwane przez szkoły efekty. Poza tym 

szkoły nigdy i dyrektorzy nigdy nie odeszli „z kwitkiem”, kiedy zgłaszali się do Wydziału po 

pomoc. Ta pomoc jest naprawdę daleko idąca, ale też szkoły wyspecjalizowały się do tego 

stopnia, że mają wśród swojej kadry pracowników, którzy się specjalizują w pozyskiwaniu 

środków zewnętrznych, są za to  sowicie również opłacani.  

 

Radny Witold Kosmowski przyznał, że Starosta miał rację, akurat Powiat Zgierski był w tej 

szczęśliwej sytuacji, że miał 1 punkt startowy więcej niż Gmina Ozorków „i szkoda, bo może 

gdybym miał ten punkt w Gminie Ozorków, też bym poczarował.”  Natomiast tutaj było jasno 

powiedziane 13 punktów, było 9. Radnemu wydaje się, że była analiza tych dróg, bo można 

było wtedy jedną drogę po prostu zdjąć z tego projektu i zrobić. Rzeczywiście wydaje nam 

się, że Województwo Łódzkie troszeczkę przespało przy zgłaszaniu do ministerstwa, jakie 

regionalne powinny być zapisy, bo kiedyś było ograniczenie do jednego, można było składać 
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więcej wniosków, ale przy złożeniu jednego  wniosku dostawało się dodatkowe punkty. 

Dzisiaj tego ograniczenia nie było i biedne gminy, czy biedne powiaty poskładały pięć 

wniosków i w większości one dostały i nikt więcej się nie bił. Zdaniem radnego, jeżeli chodzi 

o składanie wniosku na drogę w Strykowie, można było to połączyć  z Gminą Głowno                          

i byśmy mogli zrobić więcej, i te pieniądze do nas by wróciły, moglibyśmy dodatkowe rzeczy 

modernizować. Ma nadzieję, że po tej konstruktywnej krytyce, będziemy mogli tylko                          

z sukcesem iść do przodu   

 

Radny Michał Pilarski zwracając się do członka Zarządu Adama Świniucha oznajmił, że nie 

mówił tylko o szkołach, mówił o innych jednostkach podległych powiatowi, które składają 

wnioski i uzyskują dofinansowanie. Placówki potrzebowali wyspecjalizować swoich 

pracowników i chwała im za to, bo pozyskują i robią naprawdę dobrą robotę, są tego efekty, 

tylko dlaczego musieli to zrobić i po co jest ten Wydział. A dlaczego oni niekoniecznie 

korzystają, wolą zrobić sami.    

 

Radny Dominik Gabrysiak nawiązując do wypowiedzi, że każdy dyrektor ma szeroko idącą 

pomoc, rozumie że DPS w Ozorkowie się nie zalicza do powiatowych placówek.  

 

Ad. 11a)  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego oraz członka Zarządu 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. Przekazała, iż skargą zajmowały się: 

Komisja do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu i Komisja Statutowo-Prawna.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski (z uwagi na nieobecność przewodniczącego                                  

i wiceprzewodniczącego) w imieniu Komisji Statutowo-Prawnej przekazał, że Komisja                             

w dniu dzisiejszym analizowała skargę i uznała ją za niezasadną.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Krzysztofa Kubiak powiedziała, że po zapoznaniu się z wyjaśnieniami komisja również  

uznała skargę za niezasadną. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę  

za niezasadną. 

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXV/281/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 października 2016 r. w sprawie Starostę Zgierskiego oraz członka 

Zarządu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Wydruk z głosowania                  

nr 5 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Starosta oraz członek Zarządu Wojciech Budziarski nie brali udziału w głosowaniu.  

 

Ad. 11b) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego                                   

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXV/282/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy 

Powiatu Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017 stanowi załącznik nr 26                        

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad. 11c) 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIV/273/16 Rady Powiatu Zgierskiego        

z dnia 30 września 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                                         

w przedmiocie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzieleniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Wiesław Stanowski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXV/283/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 października  2016 r. w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIV/273/16 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 września 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia w przedmiocie realizacji zadania z zakresu administracji rządowej 

polegającego na udzieleniu nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 29                            

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad. 11d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 -  po 

autopoprawkach stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały po 

autopoprawkach. 
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Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXV/284/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 października 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 8 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad. 11e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXV/285/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 października 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 9 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu.    
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Ad. 13 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Starosta udzielił odpowiedzi na interpelacje: 

Radnego Michała Pilarskiego 

Komunikację międzygminną powiat dofinansowuje w kwocie 110.000 zł rocznie. Są to                        

4 kursy z Aleksandrowa do Zgierza i 8 ze Zgierza do Strykowa. Takie rozszerzenie tej 

komunikacji oczywiście byłoby możliwe, ale wiązałoby się ze zwiększeniem naszego 

dofinansowania. Nie bardzo widzi, że stać nas było na to, żebyśmy dalej finansowali 

rozszerzenie tejże komunikacji. Jest to wydatek, który niekoniecznie musimy ponosić,                               

a niestety nie zawsze mamy z tego korzyści. Oczywiście korzyści są, że ludzie jeżdżą do 

pracy do Strykowa, ale jeżeli Starosta chciał dostosować godziny jazdy tych autobusów, żeby 

dowozić naszą młodzież do naszych szkół zgierskich, okazało się, że niestety jest to 

niemożliwe tak zsynchronizować, żeby i obsłużyć zakłady i nasze szkoły. W związku                   

z tym oczywiście taką inicjatywę może wykazać i rozmawiać, ale bez jakiegoś zwiększenia 

finansowania. Nie wie, czy inni włodarze byliby zainteresowani tą sprawą.  

Radnego Krzysztofa Łebedowskiego 

W przetargu były określone trzykrotne wykaszanie poboczy. Dwa razy było to wykaszanie 

zrobione w całości, natomiast trzeci raz tylko częściowo na pewnych odcinkach. W wyniku 

upałów w sierpniu i wrześniu w większości te pobocza wyschły i nie byłoby celowe  

puszczania trzeci raz kosiarek. Natomiast zaoszczędzone pieniądze można przeznaczyć na 

konserwacje rowów, a przede wszystkim odkrzaczanie, z którym też mamy problemy. Myśli, 

że jest to takie podejście gospodarskie.   

Radnego Dominika Gabrysiaka  

Kwestia utworzenie oddziałów zamiejscowych Wydziału Komunikacji była debatą jednego                        

z Zarządów i po decyzji odpowiedź odnośnie terminów, formy będzie udzielona w niedalekiej 

przyszłości.  

 

Sekretarz odnosząc się do interpelacji radnego Dominika Gabrysiaka przekazał, że jeżeli 

chodzi o odpowiedzi na interpelacje, to on odpowiada od strony organizacyjnej, pilnuje, żeby 

była interpelacja przekazana do odpowiedzi i w terminie była przygotowana odpowiedź. 

Merytoryczną odpowiedź przygotowują odpowiednie komórki, a odpowiedzialność nad 

swoim podpisem bierze Starosta.  

 

Przewodnicząca Rady odnosząc się do interpelacji radnego Michała Pilarskiego powiedziała,                     

że nie odpowiada za przebieg radnego procesów myślowych i jego przemyślenia i jako 

Przewodnicząca Rady nie udzieli odpowiedzi ani ustnej, ani pisemnej na tę interpelację.   

 

Starosta  oznajmił, iż na pozostałe interpelacje odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie                                    

w statutowym terminie.  

 

Ad. 15 

Radna Krzysztofa Kubiak zapytała, czy coś ruszyło się w sprawie mieszkańców  

ul. Przemysłowej. Na spotkaniu w Urzędzie Miasta Zgierza, Prezydent wraz z pracownikami 

miał podjąć kroki umożliwiające jakby rozwiązanie tej sytuacji. W korespondencji e-mail 

Prezydent odpisał radnej, że środki są podjęte i firmy zmniejszają liczby taboru i że będą 

fotoradary. Według radnej są to półśrodki. Czy coś wiadomo więcej w tym temacie.    
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Radny Dominik Gabrysiak podziękował Sekretarzowi za odpowiedź, ale wskazał, że jemu 

chodziło  o treść tych odpowiedzi na interpelacje. Radny 16 grudnia 2014 roku otrzymał 

odpowiedź na interpelację, w której jest napisane, że w związku z powyższym przeprowadzony 

zostanie rekonesans możliwości lokalowych, technicznych, logistycznych, kadrowych oraz 

finansowych Starostwa Powiatowego. Podjęcie decyzji w przedmiotowej sprawie możliwe 

będzie po całościowej analizie badanego tematu. Mija 700 dni i dostaje, że w dalszym ciągu 

prowadzone są działania w celu ustalenia możliwości lokalowych i dostosowania pomieszczeń 

do wymagań…  

 

Radna Bożena Palmowska chciała wiedzieć: 

 czy jest możliwość zapytania Prezydenta Miasta Zgierza, czy bierze pod uwagę                          

w przyszłym roku budżetowym poprawę ul. Sadowej. Różne informacje w prasie się 

ukazują. A jest to bardzo ważna ulica, wiele firm przy niej funkcjonuje i odprowadza 

podatki. Bobrze by było, żeby Prezydent poprawił tę ulicę, 

 czy znany jest już termin grudniowej sesji.   

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że podejmie rozmowy z Zarządem w tej sprawie.                        

Ma zgłaszane wnioski, żeby grudniowa sesja odbyła się przed świętami.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski ,w imieniu przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                 

i Ochrony Środowiska, przekazał, że na ostatnim posiedzeniu Komisja powzięła informację 

związaną z wydaniem przez Prezydenta  Miasta Zgierza w dniu 14 października 2016r. 

postanowienia stwierdzającego brak potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania na 

środowisko dla przedsięwzięcia polegającego zorganizowaniu punktu zbierania                                   

i przetwarzania odpadów, planowanego do realizacji w Zgierzu, na działce  o nr. ew. 79/8, 

79/10, 79/12 obręb 128, położonych przy ul. 1 Maja 14A. Komisja podjęła decyzję                           

o zwołaniu nadzwyczajnego posiedzenia Komisji w dniu 9 listopada br. o godz. 16
30

 w tej 

sali. Będą zaproszone władze Zgierza, mieszkańcy z tego rejonu. Zaprosił także radnych do 

udziału w tym posiedzeniu. 

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, że nie wie za co Przewodnicząca Rady odpowiada, ale jej 

obowiązkiem jest odpowiadać na interpelacje i zrobi wszystko, żeby ten obowiązek 

wyegzekwować.  

 

Starosta odpowiadając na zapytanie radnej Bożeny Palmowskiej przekazał, że w rozmowach 

z Prezydentem Zgierza odnośnie ul. Sadowej  była jasna deklaracja i przyrzeczenie, że w tym 

roku, co najmniej połowa tej ulicy zostanie wykonana. Na dzień dzisiejszy, trochę tak 

humorystycznie tak to wygląda, że jest remont wykonany, ponieważ jest tabliczka  z napisem 

30 km i zmiana nawierzchni. Nie wie, czy miasto od tego odstąpiło,  jest jeszcze trochę czasu 

i może rzeczywiście coś tam się zadzieje. Jeżeli ta ulica nie będzie zrobiona Starosta 

przedstawi propozycję Zarządowi, a potem Radzie zamiany ul. Sadowej na ulice powiatowe 

chociażby Kuropatwińskiej czy Mielczarskiego i może się sami nad tym problemem 

pochylimy. Od wielu lat nie widzi, żeby była jakaś wola ze strony włodarzy miasta rozwiązać 

ten problem, który wszyscy widzą, że jest naprawdę bardzo poważny. Wszyscy od nas żądają, 

żebyśmy jak najwięcej inwestowali w drogi, natomiast w drugą stronę nie bardzo jest ochota 

współdziałania.    

Natomiast jeśli chodzi o sesję w grudniu, to jej termin będzie w dużej mierze zależał od 

finansów, od Pani Skarbnik. Pewne decyzje finansowe muszą być wykonane i tak naprawdę 

najlepszym terminem byłby oczywiście 30 grudnia.  
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Radny Sławomierz Janiszewski zwrócił się z prośbą, żeby nie dokonywać zamiany dróg. 

Ulica Kuropatwińska jest w fatalnym stanie, dojeżdża się tutaj, znacząca część mieszkańców 

korzysta z tej ulicy i z ul. Mielczarskiego także. Są to drogi powiatowe, które powinny być 

wykonane przez powiat. Natomiast może należałoby i taki wniosek składa, zaprosić 

Prezydenta na przyszłą sesję dla przedstawienia koncepcji formułowania budżetu w zakresie 

realizacji dróg, w tym także ul. Sadowej. Jakby Prezydent nie mógł uczestniczyć to, żeby była 

stosowna informacja pisemna.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski nawiązując do sprawy podniesionej przez radną 

Krzysztofę Kubiak poinformował, że  ostatnim spotkaniem, w którym brali udział, to było to 

spotkanie, w którym radna też uczestniczyła. Natomiast od mieszkańców ulic Kasprowicza                      

i Przemysłowej wie, że spotkania się odbywają, na których Prezydent przedstawiał już dość 

daleko zaawansowane jakby plany budowy tej obwodnicy. Półtora tygodnia temu było 

zorganizowane spotkanie w Starostwie, na które byli zaproszeni przedstawiciele wszystkich 

firm działających w Strefie. Ono było poświęcone przede wszystkim możliwości 

podejmowania działań, aby ograniczyć tam ruch samochodów, zwłaszcza w godzinach                              

od 22 do 6 rano.  Po tym spotkaniu polecił, aby Wydział Drogownictwa przeprowadził też 

badania w porze nocnej, bo były tylko przeprowadzone w ciągu dnia.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek, aby Zarząd Powiatu Zgierskiego 

wystąpił do Prezydenta Miasta Zgierza o przedstawienie koncepcji remontu dróg na terenie 

miasta Zgierza, współpracy ze Starostwem w tym zakresie i rozwiązania problemu                 

ul. Sadowej.  

Za przyjęciem głosowało  11 radnych. 

Przeciw głosowało     4 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi załącznik 

nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 14
19

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  

        


